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MØTEBOK 

Styremøte Røldal fjellstyre 

 
Tidspunkt: Tysdag  19.02.19 klokka 18.00-20.00  

Stad: Biblioteket  

 

Til stades på møte: Torleif Fresvik, Håkon Småbrekke, Oddbjørn Lynghammar, 

Dag Sverre Ekkje, Anne Marie G. Rabba 

 

Andre til stades på møte: Harald Normann Andersen, sekretær 

 

 

Saker til styremøtet  

Sak 01/19: Referat og meldingar  

Sak 02/19: Godkjenning av årsrekneskap og årsmelding 2018 

Sak 03/19: Budsjett for 2019 

Sak 04/19: Regulering av prisar for 2019  

Sak 05/19: Forvaltningsmodell for Hardangervidda NP og framlegg til ny 

                  modell 

Sak 06/19: Fjellstyrehytta i Ulevåbotn – ombygging/modernisering 

Sak 07/19: Orientering frå sekretær, aktuelle saker  

Sak 08/19: Årets villreinkvote på Hardangervidda 

 

 
Me stadfester med dette våre underskrifter at møteboka samsvarar med det som kom fram på 

møte. 

 

 

Torleif Fresvik/s/  Håkon Småbrekke/s/  Oddbjørn Lynghammar/s/ 

 

 

 Dag Sverre Ekkje/s/   Anne Marie G. Rabba/s/ 
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Sak 01/19 Referat og meldingar 
 

2018.07.30-612.1.Klage frå Tor Helge Haara Tjemsland 

2018.07.30-612.1.Svar på klage frå Tor Helge Haara Tjemsland 

2018.07.30-613.1.Brev til Nils Åge Sandal vedr. samjakt på småvilt 

2018.08.06-433.1.Brukarundersøking i Hardangervidda Nasjonalpark sommaren 2017 

2018.08.20-621.2.Kalveteljing 12. juni 2018 

2018.08.21-351.1.Høyring-innspel ny E 134 Vågslid-Seljestad Røldal statsallmenning 

2018.08.29-001.1.Høyring NOU 2018: 11 Ny fjellov 

2018.09.11-001.5.Notat kalveteljing HV 03.07.2018 

2018.09.11-001.5.rapport kalveteljing HV 12.06.2018 

2018.10.09-001.3.Høyringsuttale NFS 02.10 JB. Ny fjellov 

2018.10.18-433.1.Revarding av ruter på Hardangervidda sommaren 2019 

2019.01.11-011.3.Utkast til høyringsuttale NFS Ny fjellov pr. 05.12.2018 

2019.01.10-001.2.Hardangervidda NP, forvaltningsordning FMHO 01.10.2018 

2019.01.31-612.3.Beslutning om supplerande uttak av 55 villreinbukkar for CWD prøvetaking i  

                             Nordfjella Sone 2 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Ingen. 

 

 

Referat: 

Leiar gjekk gjennom meldingane. 

 

 

Vedtak: 

Styret tek orienteringa til vitande. 

 

 

 

Sak 02/19: Godkjenning av årsrekneskap og årsmelding 2018 
 

Saksdokument:  

Rekneskap for 2018 

Balanse 2018 

Årsmelding 2018 

 

Saksutgreiing:  

Driftsresultat for 2018 syner eit underskot på kr 2.452,-. men rekneskapen går i pluss med 18.501,- 

etter renteinntekter på 20.953.. Budsjettet for 2018 var gjort opp med 41.354,- i minus.  

Grunna noko høgare inntekter på småviltjakt og villreinjakt vart resultatet nærmare null for 2018.  

 

 

Framlegg til vedtak:  

Ingen  



 

Referat: 

Sekretær gjekk gjennom årsmelding og postane i rekneskapen for 2018. Styret var godt nøgd med 

resultatet. Låge villreinkvotar gjorde sitt til inntektene vart redusert med 1/3 i høve førre året. Eit 

godt sal av fiske- og småviltkort jamna ut mykje av tapet for redusert villreinkvote.  

 

 

Vedtak: 

Styret godkjenner framlagt rekneskap med atterhald om revisors godkjenning. 

Styret godkjenner framlagt årsmelding. 

 

 

 

Sak 02/19: Budsjett for 2019 
 

Saksdokument:   

Budsjett for 2019 

 

 

Saksutgreiing: 

Budsjettet er lagt fram med føresetnad om auke i villreinkvote på Hardangervidda frå 1500 løyve i 

2018 til 6000-7000 løyve i 2019 samt tilskot til ombygging/modernisering av fjellstyrehytta i 

Ulevåbotn. 

 

 

Framlegg til vedtak:  

Ingen 

 

 

Referat: 

Sekretær gjekk gjennom postane budsjett for 2019. Grunna usikkerheit rundt årets villreinkvote 

vart inntektene her satt noko lågt.  

 

 

Vedtak: 

Styret tek orienteringa til vitande. 

 

 

 

Sak 04/18: Regulering av prisar for 2019 
 

Saksdokument:  

Ingen  

 

 

 

 

 



 

Saksutgreiing:  
 

Fiske: 

Her er det forskrift om jakt, felling, fangst og fiske som er førande for prissetjinga. Direktoratet 

fastset maksprisar for kva ein kan ta for fiskekort på Statsallmenning. Pristaket for innlandsfiske er 

fram til 2021:  

Dagskort: 100,- 

Vekekort: 350,- 

Sesongkort: 700,- 

 

I dag er Røldal FS med på fellesordning saman med Ulvik, Ullensvang og Eidfjord. Her kostar 

årskort 1000 og vekekort 500. Prisane på fiskekort vart justert i 2018, og er no komen opp på 

makspris som Direktoratet har fastsett. Frå og med 2018 har Røldal FS desse prisane: dagskort 

100,-, 3 dagarkort 250,-,  vekekort: 300,- og årskort 700,-. Prisen på fellesfiskekortet vart og auka i 

2018 til 500,- for vekekort og 1000,- for årskort.  

 

Prisane er for fiskekort er no komen opp på makspris som Direktoratet har fastsett fram til 2021 så 

dei må være uforandra fram til ny makspris vert justert.  

Sakshandsamar føreslår prisane vert uforandra for 2019 sesongen: 

Dagskort:  100,- 

3 dagarskort:  250,- 

Vekekort:  350,- 

Årskort:  700,-  

 

Same pris for innan- og utanbygds.  

Sesongkort for garnfiske innanbygds (gjeld også som sesongkort for stongfiske):   400,- 

 

 

Villreinjakt: 

Gjeldande prisrammer for utanbygds er: 

Fritt dyr:   6500,- 

Simle/Ungdyr: 3400,- 

Kalv:   1600,- 

 

Dagens prisar: 

Fritt dyr:  3200,- 

Simle/Ungdyr: 2000,- 

Kalv:   1000,- 

 

Sakshandsamar tilrår at prisane for komande år vert uforandra da det vart gjort ei forsiktig 

justering førre året. Framlegg til prisar for inneverande år: 

Fritt dyr:   3200,- 

Simle/Ungdyr:  2000,- 

Kalv:   1000,- 

 

Halv pris for innanbygds.  

 



 

 

Småviltjakt: 

Gjeldande prisrammer for småviltjakt: 

Dagskort:    250,- 

5-dager kort:  1000,- 

Vekeskort:  1400,- 

Sesong:  2300,- 

 

Prisane for Røldal SA var for 2018: 

Dagskort:    190,- 

2-dagers kort:    300,- 

3-dagers kort:    400,- 

Vekeskort:    600,- 

Sesong:  1200,- 

 

Etter to år med freding vart det igjen opna for småviltjakt i Røldal SA hausten 2018. Prisane vart 

regulert opp frå tidlegare nivå før jaktstart. Prisane bør difor ikkje justerast opp før komande haust, 

og vert uforandra:: 

Dagskort    190,- 

2-dagarskort    300,- 

3-dagarskort    400,- 

Vekeskort:    600,- 

Sesongkort:  1200,- 

 

 

Framlegg til vedtak:  

Røldal Fjellstyre held på dei same prisane for fiske og småvilt. Prisane for villreinløyve vert 

fastsett når dei endelege kvotene er klare. 

 

 

Referat: 

Grunna usikkerheit rundt årets villreinkvote på Hardangervidda vedtok styret å utsetje med å ta 

stilling til prisane for villrein til kvotane er avklart. Elles vart styret samd i å halde fast på fjorårets 

prisar for fiske og småvilt. 

 

 

Vedtak: 

Prisane på fiske og småvilt vert uforandra. Prisane på villreinkorta vert fastsett når kvotene for 

villrein er klare. 

Samrøystes 

 

 

 

Sak 05/19: Forvaltningsmodell for Hardangervidda NP. Framlegg til ny modell 

 
 

Saksdokument: 



 

Vurdering av dagens forvaltningsmodell for Hardangervidda NP og framlegg til ny modell 

 

 

Saksutgreiing: 

I desember 2009 inviterte Miljøverndepartementet vertskommunane i norske nasjonalparkar til å 

overta forvaltinga av nasjonalparkane ved å opprette interkommunale nasjonalparkstyre. Endringa 

ville ikkje berre gjere forvaltinga av desse verneområda lokalt styrt, men ville også tilføre 

forvaltinga vesentleg større økonomiske ressursar. 

I dag har alle nasjonalparkar i fastlands-Noreg gått inn på denne ordninga, men unnatak av 

Hardangervidda. 5 av dei aktuelle kommunane kring Hardangervidda — Ulvik, Hol, Rollag, Vinje 

og Tinn — var positive til framlegget frå 2009. Dei andre 4 — Eidfjord, Ullensvang, Odda og 

Nore og Uvdal — var i varierande grad kritiske. Alle kommunane var godt nøgde med den 

forvaltingsordninga ein hadde for Hardangervidda, og kunne ikkje sjå at den standard forval-

tingsmodellen som departementet ville innføre var betre. Dei kritiske kommunane meinte at 

modellen var for ambisiøs for eit område som Hardangervidda, og dei kunne i alle fall ikkje gå inn 

for framlegget utan ei spesifikk utgreiing. 

Ordførarutvalet for Hardangervidda oppmoda i 2015 fylkesmennene om å evaluere den 

eksisterande ordninga. Denne rapporten presenterer resultata frå denne evalueringa. 

Fylkesmennene har også fått i oppdrag av Klima- og miljødepartementet om å vurdere om det er 

grunnlag for å gå over til same forvaltingsmodell som andre norske nasjonalparkar no  

 

Evalueringa konkluderer med at dagens forvaltingsmodell fungerer, dersom ein utelukkande 

vurderer korleis søknadar om dispensasjon frå verneforskrifta vert handterte. Arbeidsdelinga 

mellom tilsynsutval og fylkesmenn fungerer også bra sjølv om regimet kan vere vanskeleg å få 

oversyn over for utanforståande, samhandlinga er god og forvaltingsinstansane utfyller kvarandre. 

Det er visse regionale skilnader i praktiseringa av regelverket, men desse er i stor grad forårsaka av 

ulik historisk bruk og eigedomsstruktur. Det er like fullt eit faktum at forvaltinga av denne 

nasjonalparken er prega av fragmentering og stor mangel på kapasitet, som igjen har si årsak i 

avgrensa økonomiske ressursar. Hardangervidda kan bli tilført auka økonomiske ressursar frå 

staten på nivå med andre nasjonalparkar, men då er det ein føresetnad at standard 

forvaltingsmodell vert innført også her. 

 

Rapporten konkluderer såleis med ei tilråding om at standard forvaltingsmodell for norske 

nasjonalparkar vert den framtidige forvaltingsmodellen også for Hardangervidda. Det inneberer 

mellom anna at fylkesmennene trer til sides i forvaltinga, og tilsynsutvala vert oppløyste. I staden 

får ein eit nasjonalparkstyre med ein representant frå kvar vertskommune, og tilsvarande ein 

representant frå kvar fylkeskommune. Det kan bli aktuelt å ta med ein representant kvar frå 

Hardangervidda grunneigarsamskipnad og Fjellstyra for Hardangervidda, slik at eigarar og 

brukarar vert direkte representerte, men i utgangspunktet rår fylkesmennene til at dette vert eit 

reint politisk styre. Fylkesmennene rår til at det vert oppretta eit sekretariat med minst tre statleg 

tilsette nasjonalparkforvaltarar — ein i kvart fylke — og at det dessutan vert etablert rådgjevande 

utval i kvart fylke, mellom anna for å sikre at forvaltingsapparatet har god tilgang på lokal 

kunnskap. 

 

Ordninga kan berre innførast om vertskommunane gir tilslutning til framlegget. 

 



 

Rapporten vart lagt fram for ordførarutvalet på møte på Skinnarbu 10. januar 2019 og er eit 

grunnlag for vidare diskusjon om forvaltningsmodellen. 

 

Rapporten er ikkje sendt ut på høyring så det er ikkje lagt opp til at Røldal fjellstyre no skal gje 

uttale i høve denne rapporten. Det er likevel viktig at fjellstyre er kjend med rapporten, og at 

Fylkesmennene i Buskerud, Telemark og Hordaland arbeider med å få til ein forvaltningsmodell 

for Hardangervidda NP på lik linje med dei andre nasjonalparkane i Noreg. 

 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Ingen 

 

 

Referat: 

Leiar informerte om prosessen som er i gang med å få til ein ny forvaltningsmodell på 

Hardangervidda, der ein legg ned tilsynsutvala i Buskerud, Telemark og Hordaland. Desse vert 

erstatta med eit nasjonalparkstyre med ein nasjonalparkforvaltar i kvart fylke. Det vart ein del 

spekulasjonar blant styret sine medlemmer korleis dette vil fungere i høve dagens ordning. Det 

vart påpeika frå leiar at Hardangervidda er den einaste nasjonalparken i Noreg som ikkje har denne 

forvaltningsmodellen, og at det no er på tide at Hardangervidda fyljer etter. For å få dette til er ein 

avhengig av at alle vertskommunane gjev si oppslutning til framlegget. 

 

 

Vedtak: 

Styret tok orienteringa til vitande. 

 

 

 

Sak 06/19: Fjellstyrehytta i Ulevåbotn – ombygging/modernisering 
 

Saksdokument: 

Ingen 

 

 

Saksutgreiing: 

Leigekontrakten for Ulevåbotn som Røldal fjellstyre hadde med Nils Åge Sandal gjekk ut ved 

nyttår. Ulevåbotn vart omregulert til fjellstyrehytte i samband med det arbeidet som vart gjort i 

høve martikkelføring av husvære til fjellstyret.  

 

Leiar i fjellstyre har sendt førespurnad til Statskog i høve opplysningar om det er nokon form for 

vernestatus for bygningane i Ulevåbotn. Det er og etterspurd om det finns teikningar eller anna 

informasjon som vil nære naudsynt å legge ved ein søknad til kommunen i samband med 

ombygging/modernisering frå dagens standard. 

 

Leiar vil informere styret om status pr. dd. 

 



 

 

Framlegg til vedtak: 

Ingen. 

Referat: 

Leiar har i lengre tid etterspurd papir og anna informasjon frå Statskog som omhandlar 

Fjellstyrehytta i Ulevåbotn. Dette fekk han oversendt rett før møtet skulle starte. Leiar informerte 

og viste til utvisningsforetning. Det vart lagt fram bilete og teikningar av hytta. Pr. i dag er hytta 

regulert som stølshus, og det må søkjast om bruksendring frå støl til fjellstyrehytte. 

Oddbjørn og Dag Sverre var oppteken at ein skulle ta vare på den gamle tømra, og integrere denne 

i den nye hytta. Før ein kan gjere tiltak må kommunen kontaktast.  

 

Det var einigheit i styret om at hytta i Ulevåbotn har eit stort potensiale m.t.p. utleige via Inatur da 

den har lett tilkomst sommar som vinter. Hytta og området rundt kan og nyttast i tiltak for å 

rekruttere nye lokale jegerar og fiskarar. 

 

 

Vedtak: 

Saka vert utsett til neste møte da det er ein del som må avklarast før tiltak kan iverksettast. 

Samrøystes.    

 

 

 

Sak 07/19: Orientering frå sekretær, aktuelle saker  

 
Saksdokument: 

Ingen 

 

 

Saksutgreiing: 

- Status på hyttene ( ved, gass, brannvern, utførd arbeid ) 

- Ny fjellov ( status etter samling på Værnes ) 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Ingen 

 

 

Referat: 

Dagleg gjekk gjennom status på fjellstyrehyttene, og kva arbeid som er utførd til no i vinter. Det 

vart kommentert at det mangla ein del utstyr på Ninive, og at det var viktig at dette kom på plass  

( bøtter, vaskefiller, oppvaskkluter og oppvaskhandkle ). 

Det vart og orientert om status for høyringsuttale til «Ny fjellov» som NFS v/ Jan Borgnes arbeider 

med. « Ny fjellov» har vore ute på høyring og dei aller fleste fjellstyre har slutta opp om 

høyringsframlegget som NFS utarbeida. 

 

  

 



 

Vedtak: 

Styret tok orienteringa til vitande 

 

 

 

Sak 08/19: Årets villreinkvote på Hardangervidda 

 
Saksdokument: 

Ingen. 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Ingen. 

 

 

Referat: 

Leiar informerte frå møtet i Hardangervidda Villreinutval som 14. februar. Tema var årets 

villreinkvote der Mattilsynet og Veterinærinstituttet har bestemt at det skal takast ut 1400 bukk 

komande år og 1400 neste år. Dette for å slå fast at det med 90 % sikkerheit ikkje er CWD-infisert 

rein på Hardangervidda. Det vart og signalisert at det var ynskje om ei kvote på 7000 løyve, berre 

bukk.  

 

Tysdag 26. februar har Hardangervidda Villreinutval invitert til drøftingsmøte i høve villreinkvote 

for Hardangervidda 2019. Møte vert på Hardangertun, Kinsarvik kl. 18.00. Røldal fjellstyre vil 

stille med representant/representantar på dette møte.  

 

 

Vedtak: 

Styret tok orienteringa til vitande 

 

 

 

Møte slutt kl. 20.00 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

  

 



 

 

 


